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66/22 22/1160   

 FORSLAG TIL FORSKRIFT FOR HELÅRS BÅNDTVANG I FRØYA KOMMUNE  

 

67/22 22/1298   

 OPPSTART PÅ ARBEIDET MED NYTT SAK- OG ARKIVSYSTEM  
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  Siv-Tove Skarshaug 
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Saksdokumentene er lagt ut til offentlig ettersyn på følgende sted: 
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Saknr: 66/22 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for allmenne- og tekniske 

tjenester 

Møtebok 

Møtedato: 

28.06.2022 

Arkivsaksnr: 

22/1160 

Sak nr: 

66/22 

Saksbehandler: 

Maria Strøm 

Arkivkode: 

K44 &00 

Gradering: 

  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

66/22 Hovedutvalg for allmenne- og tekniske tjenester 28.06.2022 

 

FORSLAG TIL FORSKRIFT FOR HELÅRS BÅNDTVANG I FRØYA KOMMUNE  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Hovedutvalg for allmenne og tekniske tjenester vedtar å sende forskrift for helårs båndtvang i 

beiteområder for Frøya kommune ut på lokal høring. 

 

 

Vedlegg: 

 

1. Forskrift: helårs båndtvang i beiteområder for Frøya kommune 

 

 

Saksopplysninger:   

 

I forbindelse med arbeidet med beitebruksplanen ble landbrukskontoret i kommunen klar over hvor stort problem 

det er med hunder som slippes sluppet løs i inngjerde beiteområder. Båndtvangen i hundeloven §6 gjelder kun i 

perioden 1.april til og med 20. august, mens de fleste som driver med landbruk på Frøya driver med utgangersau 

som går ute hele året. Landbrukskontoret anbefaler derfor at båndtvangen utvides til å vare hele året i områder 

hvor landbruket har dyrene sine på helårsbeite. Etter hundeloven §6 punkt e har kommunen adgang til å forlenge 

tidsrommet for båndtvang med bakgrunn i når husdyr går ute. 

 

Kommunestyret vedtok beitebruksplan i sitt møte 19.05.2022, sak 84/22, og følgende vedtak ble fattet: 

1. Kommunestyret vedtar beitebruksplan i Frøya kommune (2022-2023)  

2. Kommunestyret vedtar helårs båndtvang på hund, på beiteområder i Frøya kommune.  

3. Kommunedirektøren bes utforme en forskrift i tråd med § 6 e i hundeloven som en følge av 

dette vedtaks punkt 2. Forskriften kunngjøres i Norsk Lovtidende. 
 

Med bakgrunn i ovennevnte vedtak, pkt 3, har Kommunedirektøren utarbeidet et forslag til ny forskrift om 

utvidet båndtvang på hund. Forskriften er ment å beskytte landbruket og husdyrene, samtidig som den gir bonden 

et særlig ansvar for å markere hvor han/hun/hen har dyrene gående slik at hundeeiere enkelt kan se hvor 

forskriften gjelder.  

 

Det er i §3 punkt 2 også tatt med områder hvor husdyr går med nofence eller annen elektronisk gjerde (det er kun 

nofence som er godkjent elektronisk gjerde i dag, men annen elektronisk gjerde er satt inn i tilfelle det kommer 

annet på markedet). Det er mye vanskeligere å vise fram hvor områdene med nofence er, og det frister mindre å 

bruke disse områdene for å slippe hunden sin fri da det ikke er noen fysiske gjerder. Nofence er tatt med da dette 

er en måte å gjerde inn dyrene sine på som har blitt populært de siste årene, og fortsetter trenden vil det trolig 

være den mest normale måten å holde husdyr ute på utmarksbeite om noen år. Det kan derfor være fornuftig å ha 

med dette som en inngjerdingsmåte for å vise at kommunen er framtidsrettet når det lages en slik forskrift. 

Bondens ansvar for å markere tydelig hvor området er gjelder fortsatt selv om dyrene går med nofence eller 

annen elektronisk gjerde.  

 



Saknr: 66/22 

Vurdering: 

Utkast til forskift prøver å hensynta de flestes behov med å beskytte husdyr fra løshunder, samt å tydeliggjøre 

bondens ansvar for å påvise hvor den gjelder slik at det ikke skal bli en ekstra byrde på hundeeiere. Som 

avbøtende tiltak bør det imidlertid vurderes om kommunen skal tilrettelegge for felles hundeluftegård(er) slik at 

hundeeiere kan få et trygt område å slippe løs hunden sin i, samt at kommunen også bør vurdere muligheten for 

utsetting av søppelbøtter i de mest populære turområder slik at det blir enklere for hundeansvarlig å kaste avfallet 

fra hunden og det blir mindre avfall ute i naturen. I sistnevnte tiltak bør det i så fall tydeliggjøres hvem som skal 

ha ansvar for tømming. 

 

Forskriften bør legges ut på lokal høring, samt sendes direkte til Jeger og fisk, Hundeklubben og de som har 

husdyr ute på beite. Høringen bør vare i 4 uker slik at flest mulig får mulighet til å ytre sin side om saken.  

 

Forhold til overordna planverk: 

I beitebruksplanen som ble vedtatt av kommunestyret 19.05.2022, ble det vedtatt å utarbeide forskrift om helårs 

båndtvang innenfor beiteområder.  

 

 

 



Saknr: 67/22 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for allmenne- og tekniske 

tjenester 

Møtebok 

Møtedato: 

28.06.2022 

Arkivsaksnr: 

22/1298 

Sak nr: 

67/22 

Saksbehandler: 

Thomas Sandvik 

Arkivkode: 

064 

Gradering: 

  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

67/22 Hovedutvalg for allmenne- og tekniske tjenester 28.06.2022 

 

OPPSTART PÅ ARBEIDET MED NYTT SAK- OG ARKIVSYSTEM  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

HOAT støtter kommunedirektørens anbefalinger om oppstart på arbeidet med nytt sak- og arkivsystem 

 

 

Saksopplysninger:  

  

Kommunen har fått varsel om «end of life» for kommunen sak- og arkivsystem ESA i medio februar 2023. Dette 

betyr at utvikling og større feilrettinger ikke skjer på annet enn bestillingsoppdrag.  

 

I denne forbindelse vil kommunedirektøren spille inn til kommunens budsjettforhandlinger en investeringspost på 

3 millioner til 2023 for å anskaffe og innføring av nytt sak- og arkivsystem, samt ca. 750 000 kr for økt 

bemanning i innføringsfasen, to år. Kommunen må i tillegg påregne økte driftsutgifter med 200-300.000,- pr år i 

forhold til dagens kostnader. (Ref. fra Hitra kommune, som nettopp har gjort en slik øvelse)  

 

Gevinstene er et mer brukervennlig og et mer driftssikkert system, da det nye systemet mest sannsynlig vil være 

skybasert, og ikke en lokal installasjon slik ESA er i dag.  

 

For å få gjort en god og kvalitetssikret prosess, anbefaler kommunedirektøren at kommunen rekrutterer en arkivar 

for å være med å utarbeide kravspesifikasjonen, være med på avslutning av det gamle, installasjon av det nye 

samt opplæring i dette for ansatte. 

 

Ved innføring av et nytt arkivsystem må vi ha en dedikert prosjektleder med faglig kompetanse. Kommunen har 

erfart i forbindelse med innføringen av ESA at å gjøre det uten dette vil bare medføre merarbeid.  

 

Nytt sak- og arkivsystem krever også en kraftig revidering av dagens arkivplan og avslutting av alle saker i 

dagens arkiv før man starter opp nytt. Dvs et arbeid som må foregå parallelt. Ny arkivplan må bli til samtidig som 

den gamle blir revidert. Derfor er arbeidsmengden innenfor arkiv i 2023 og delvis 2024 veldig stor. I tillegg vil 

gjennomføring av valget i 2023 også medføre behov for økte ressurser. 

 

Finansieringen for dette inneværende år, vil være innenfor rammens budsjett. For 2023 og 2024 vil arkivaren 

finansieres innen investeringsprosjektet. For 2025 og framover, er det forventet naturlig avgang som kan bukes til 

å finansiere en fast arkivarstilling. 

 

En øvrig gevinst vil være at en arkivar vil kunne tilføre kommunen økt kompetanse innen digitalisering. 

Arkivsystemet til en kommune, er i senter av all kommunikasjon, og må være involvert i all saksbehandling som 

kommunen gjør. Det er derfor kommunedirektørens vurdering at det anbefales å rekruttere en arkivar som kan 

være en ressurs for kommunens digitale utvikling framover.  

 

 

 



Saknr: 67/22 

Vurdering: 

 

Da saken legger forpliktelser mtp. budsjett,- og økonomiplanperioden, fremlegges saken for HOAT, med 

innstilling på at utvalget støtter oppstart av rekruttering av arkivar samt å tilrettelegge for oppstart 

anskaffelsesprosess for nytt sak og arkivsystem så raskt finansieringen er vedtatt. 

 



SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Maria Strøm Arkiv: K44 &00  
Arkivsaksnr.: 22/1160    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for allmenne- og tekniske tjenester 
 
FORSLAG TIL FORSKRIFT FOR HELÅRS BÅNDTVANG I FRØYA KOMMUNE  
 
 
Forslag til vedtak: 

1. Hovedutvalg for allmenne og tekniske tjenester vedtar å sende forskrift for helårs båndtvang i 
beiteområder for Frøya kommune ut på lokal høring. 

 
 
Vedlegg: 

 
1. Forskrift: helårs båndtvang i beiteområder for Frøya kommune 

 
 
Saksopplysninger:   
 
I forbindelse med arbeidet med beitebruksplanen ble landbrukskontoret i kommunen klar 
over hvor stort problem det er med hunder som slippes sluppet løs i inngjerde beiteområder. 
Båndtvangen i hundeloven §6 gjelder kun i perioden 1.april til og med 20. august, mens de 
fleste som driver med landbruk på Frøya driver med utgangersau som går ute hele året. 
Landbrukskontoret anbefaler derfor at båndtvangen utvides til å vare hele året i områder hvor 
landbruket har dyrene sine på helårsbeite. Etter hundeloven §6 punkt e har kommunen 
adgang til å forlenge tidsrommet for båndtvang med bakgrunn i når husdyr går ute. 
 
Kommunestyret vedtok beitebruksplan i sitt møte 19.05.2022, sak 84/22, og følgende vedtak 
ble fattet: 

1. Kommunestyret vedtar beitebruksplan i Frøya kommune (2022-2023)  
2. Kommunestyret vedtar helårs båndtvang på hund, på beiteområder i Frøya kommune.  
3. Kommunedirektøren bes utforme en forskrift i tråd med § 6 e i hundeloven som en følge av 
dette vedtaks punkt 2. Forskriften kunngjøres i Norsk Lovtidende. 

 
Med bakgrunn i ovennevnte vedtak, pkt 3, har Kommunedirektøren utarbeidet et forslag til 
ny forskrift om utvidet båndtvang på hund. Forskriften er ment å beskytte landbruket og 
husdyrene, samtidig som den gir bonden et særlig ansvar for å markere hvor han/hun/hen har 
dyrene gående slik at hundeeiere enkelt kan se hvor forskriften gjelder.  
 
Det er i §3 punkt 2 også tatt med områder hvor husdyr går med nofence eller annen 
elektronisk gjerde (det er kun nofence som er godkjent elektronisk gjerde i dag, men annen 
elektronisk gjerde er satt inn i tilfelle det kommer annet på markedet). Det er mye 
vanskeligere å vise fram hvor områdene med nofence er, og det frister mindre å bruke disse 
områdene for å slippe hunden sin fri da det ikke er noen fysiske gjerder. Nofence er tatt med 
da dette er en måte å gjerde inn dyrene sine på som har blitt populært de siste årene, og 
fortsetter trenden vil det trolig være den mest normale måten å holde husdyr ute på 



utmarksbeite om noen år. Det kan derfor være fornuftig å ha med dette som en 
inngjerdingsmåte for å vise at kommunen er framtidsrettet når det lages en slik forskrift. 
Bondens ansvar for å markere tydelig hvor området er gjelder fortsatt selv om dyrene går 
med nofence eller annen elektronisk gjerde.  
 
Vurdering: 
Utkast til forskift prøver å hensynta de flestes behov med å beskytte husdyr fra løshunder, 
samt å tydeliggjøre bondens ansvar for å påvise hvor den gjelder slik at det ikke skal bli en 
ekstra byrde på hundeeiere. Som avbøtende tiltak bør det imidlertid vurderes om kommunen 
skal tilrettelegge for felles hundeluftegård(er) slik at hundeeiere kan få et trygt område å 
slippe løs hunden sin i, samt at kommunen også bør vurdere muligheten for utsetting av 
søppelbøtter i de mest populære turområder slik at det blir enklere for hundeansvarlig å kaste 
avfallet fra hunden og det blir mindre avfall ute i naturen. I sistnevnte tiltak bør det i så fall 
tydeliggjøres hvem som skal ha ansvar for tømming. 
 
Forskriften bør legges ut på lokal høring, samt sendes direkte til Jeger og fisk, Hundeklubben 
og de som har husdyr ute på beite. Høringen bør vare i 4 uker slik at flest mulig får mulighet 
til å ytre sin side om saken.  
 
Forhold til overordna planverk: 
I beitebruksplanen som ble vedtatt av kommunestyret 19.05.2022, ble det vedtatt å utarbeide 
forskrift om helårs båndtvang innenfor beiteområder.  
 
 
 
 
 
 



Forskrift om helårs båndtvang i beiteområder for Frøya kommune 

§1 Virkeområde, definisjon 

Denne forskriften omfatter hundehold i hele Frøya kommune. Forskriften supplerer bestemmelsen 
om hundehold gitt i lov 4.juli 2003 nr. 74 om hundehold (hundeloven). Med båndtvang menes i 
forskriften at hundeholder skal holde hunden i bånd, eller forsvarlig inngjerdet eller innestengt. 

 

§2 Allmenn båndtvang  

I tiden mellom 1. april t.o.m. 20. august er det i følge hundeloven § 6 første ledd båndtvang i hele 
landet. 

 

§3 Båndtvang i beiteområder med beitedyr av hensyn til husdyr og dyrevelferd 

Hunder skal holdes i bånd hele året i følgende områder: 

1. Inngjerde beiteområder hvor det går husdyr, her har bonden selv ansvar for å markere 
området slik at det tydelig viser at det går husdyr her.  

2. Områder hvor husdyr går med nofence eller annen elektroniske gjerder, her har bonden selv 
ansvar for å markere området slik at det tydelig viser hvor det går husdyr.  

 

§4 unntak fra båndtvangen 

Forskriften gjelder for alle hunder med de unntak som fremgår av hundeloven §9 

- Dressert bufehund når den brukes til å vokte storfe, sau eller geit 
- Hund i aktiv politi-, toll-, militær- og redningstjenester eller under trening eller prøving for 

slik tjeneste eller 
- Hund aktiv bruk som ettersøkshund etter såret eller sykt vilt 

Kommunedirektøren har delegert myndighet til å gi unntak fra båndtvangsforskriften i særlige 
tilfeller. 

 

§5 Forsøpling 

Personer med ansvar for hund skal straks fjerne ekskrementer fra sin hund på fortau, gater, veier, 
lekeplasser, parker og andre offentlige områder. Avfallet skal deponeres på dertil egnet sted. 
Hundeposer må ikke kastes i naturen.   

 

§6 Iverksetting  

Denne forskriften trer i kraft fra ……. 



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Thomas Sandvik Arkiv: 064  
Arkivsaksnr.: 22/1298    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for allmenne- og tekniske tjenester 
 
OPPSTART PÅ ARBEIDET MED NYTT SAK- OG ARKIVSYSTEM  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
HOAT støtter kommunedirektørens anbefalinger om oppstart på arbeidet med nytt 
sak- og arkivsystem 
 
 
 
Saksopplysninger:  
  
Kommunen har fått varsel om «end of life» for kommunen sak- og arkivsystem ESA i medio 
februar 2023. Dette betyr at utvikling og større feilrettinger ikke skjer på annet enn 
bestillingsoppdrag.  
 
I denne forbindelse vil kommunedirektøren spille inn til kommunens budsjettforhandlinger 
en investeringspost på 3 millioner til 2023 for å anskaffe og innføring av nytt sak- og 
arkivsystem, samt ca. 750 000 kr for økt bemanning i innføringsfasen, to år. Kommunen må i 
tillegg påregne økte driftsutgifter med 200-300.000,- pr år i forhold til dagens kostnader. 
(Ref. fra Hitra kommune, som nettopp har gjort en slik øvelse)  
 
Gevinstene er et mer brukervennlig og et mer driftssikkert system, da det nye systemet mest 
sannsynlig vil være skybasert, og ikke en lokal installasjon slik ESA er i dag.  
 
For å få gjort en god og kvalitetssikret prosess, anbefaler kommunedirektøren at kommunen 
rekrutterer en arkivar for å være med å utarbeide kravspesifikasjonen, være med på 
avslutning av det gamle, installasjon av det nye samt opplæring i dette for ansatte. 
 
Ved innføring av et nytt arkivsystem må vi ha en dedikert prosjektleder med faglig 
kompetanse. Kommunen har erfart i forbindelse med innføringen av ESA at å gjøre det uten 
dette vil bare medføre merarbeid.  
 
Nytt sak- og arkivsystem krever også en kraftig revidering av dagens arkivplan og avslutting 
av alle saker i dagens arkiv før man starter opp nytt. Dvs et arbeid som må foregå parallelt. 
Ny arkivplan må bli til samtidig som den gamle blir revidert. Derfor er arbeidsmengden 
innenfor arkiv i 2023 og delvis 2024 veldig stor. I tillegg vil gjennomføring av valget i 2023 
også medføre behov for økte ressurser. 
 



Finansieringen for dette inneværende år, vil være innenfor rammens budsjett. For 2023 og 
2024 vil arkivaren finansieres innen investeringsprosjektet. For 2025 og framover, er det 
forventet naturlig avgang som kan bukes til å finansiere en fast arkivarstilling. 
 
En øvrig gevinst vil være at en arkivar vil kunne tilføre kommunen økt kompetanse innen 
digitalisering. Arkivsystemet til en kommune, er i senter av all kommunikasjon, og må være 
involvert i all saksbehandling som kommunen gjør. Det er derfor kommunedirektørens 
vurdering at det anbefales å rekruttere en arkivar som kan være en ressurs for kommunens 
digitale utvikling framover.  
 
Vurdering: 
 
Da saken legger forpliktelser mtp. budsjett,- og økonomiplanperioden, fremlegges saken for 
HOAT, med innstilling på at utvalget støtter oppstart av rekruttering av arkivar samt å 
tilrettelegge for oppstart anskaffelsesprosess for nytt sak og arkivsystem så raskt 
finansieringen er vedtatt. 
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